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 Protokół nr XXVIII 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 30 kwietnia 2021  
 

Obrady rozpoczęto 30 kwietnia 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:14  tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych, tj.: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

 

a) otwarcie posiedzenia, 

 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXVIII sesję Rady Powiatu w Nysie, która odbyła się 

w trybie zdalnym. 

 

b) stwierdzenie kworum, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 22 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 
 
PORZĄDEK OBRAD: 
 
1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXVII sesji, 

 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 

 
3. Interpelacje i zapytania radnych, 

 
4. Informacja z działalności Komendy Powiatowej Policji w Nysie za 2020 r.  

a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  
 

5. Informacja z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nysie za 2020 r.  
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
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c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 
6. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii za 2020 r.  

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji. 

 
7. Informacja z działalności Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Nysie za 2020 r.  

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 
8. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego za 2020 r. 

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 
9.  Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2020 r.  

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 
 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Matki Bożej Bolesnej w Nysie dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku, 
b) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina Biskupa w Ratnowicach dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku, 
c) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii pw. św. Michała Archanioła w Szklarach dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku, 
d) zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r.,  
f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 
11. Wolne wnioski, 

 
12. Zamknięcie obrad. 
 

 

c) przyjęcie protokołu z XXVII sesji, 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXVII sesji,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jolanta Barska, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 

Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
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Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Danuta Korzeniowska 

NIEOBECNI (6) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Piotr 

Woźniak 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 

 

W tym punkcie chęć zabrania głosu zgłosił radny Paweł Szymkowicz jednak ze względów 

technicznych nie był w stanie się połączyć. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady stwierdził, że umożliwi radnemu zabranie głosu w tym 

temacie w dalszej części sesji w punkcie „wolne wnioski”.   

 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 

 

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że bardzo ją cieszy fakt, że Powiat Nyski otrzymał środki  

z Rządowego Programu Rozwoju Dróg w kwocie 3.200.000 zł na zadanie związane z modernizacją 

ulicy Aleja Wojska Polskiego w Nysie. Podkreśliła, że wartość całego zadania to 6.470.000 zł.  

W bieżącym roku jako nakłady, została zaplanowana kwota 1.500.000 zł. W związku z tym 

chciałaby zapytać czy biorąc pod uwagę, że dofinansowanie jest w 50% jest szansa na to, aby  

w pełni zrealizować to zadanie, zgodnie z wykonanym projektem, czyli tak, jak to planowano 

wstępnie, na kwotę 6470000 zł.  

 

Radny - Daniel Palimąka oznajmił, że chciałby złożyć interpelację, która pomogłaby nam 

wszystkim w bolączce dotyczącej ilości odtwarzanej nawierzchni na drogach powiatowych.  

Stwierdził, że bardzo dobrze sprawdza się w kilku gminach urządzenie, które jest swoistym węzłem 

do produkcji i układania betonu. Zestaw taki, to koszt ok. 600.000 zł. Dzięki jego wykorzystaniu 

można byłoby zaoszczędzić na utrzymaniu dróg w zakresie odtwarzania cząstkowego. Szczególnie 

dotyczy to dróg na terenach wiejskich, położonych daleko od większych miast. Po drugie pozwoli 

ono zwiększyć ilość realizowanych zadań w ciągu roku. Wobec powyższego radny zawnioskował 

do Zarządu Powiatu o zakup takiego urządzenia. Zdaniem radnego Zarząd Utrzymania Dróg 

poradziłby sobie bez problemów z obsługą takiego urządzenia. Dodał, że wszystkim tym, którzy 

mówią że Powiatu dzisiaj nie stać na takie urządzenie, chciałby przypomnieć, że wydawaliśmy na 

zakupy nieco mniejsze kwoty na rzeczy, które były zgoła mniej potrzebne. 

 

W następnej kolejności radny zgłosił interpelację o naprawę drogi pomiędzy miejscowością 

Koperniki, a skrzyżowaniem w Siestrzechowicach. Zdaniem radnego to zadanie mogłoby być 

zrealizowane w tej technologii o której wcześniej wspomniał i na pewno koszt nie byłby taki jak 

przy zleceniu zadania firmom zewnętrznym. Przypomniał, że remont tego odcinka był w planach na 

2020 rok. Dzisiaj jest 2021 rok, a tam jest dziura na dziurze. Stwarza to niebezpieczeństwo 

uszkodzenia pojazdu, jak również inne niebezpieczne sytuacje. 

 

Kolejna interpelacja jaką zgłosił radny dotyczyła odcinka drogi - ulicy Długosza, który jego 

zdaniem jest bardzo niebezpieczny. Oznajmił, że w minionym tygodniu znowu doszło tam do 

kolizji. Przypomniał, że jest tam niepełnowymiarowa ścieżka pieszo-rowerowa. Obecny Zarząd 

brutalnie wyrzucił w zeszłym roku to zadanie, tj. opracowanie dokumentacji, które było już wpisane 

do budżetu. W związku z tym, zasugerował, że można je zrealizować w innej formule. 

Poinformował, że będą dostępne środki unijne, które będą w dyspozycji Marszałka Województwa  

i będą przeznaczone nie tylko na drogi wojewódzkie ale też inne, przy których będą realizowane 
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ścieżki pieszo-rowerowe. Jedynym warunkiem skorzystania z tych środków  jest wpisanie do 

inwentaryzacji danego zadania. Wobec czego wnioskuje, aby Zarząd zgłosił do inwentaryzacji 

sporządzanej przez Marszałka Województwa przebudowę tego najbardziej niebezpiecznego odcinka 

przy ulicy Długosza, a także odcinka pomiędzy skrzyżowaniem ulicy Długosza i Orzeszkowej  

a rondem w Białej Nyskiej, gdzie powinien być wybudowany ciąg pieszo-rowerowy poza pasem 

jezdni.  

 

Radny - Tomasz Jazienicki  zgłosił interpelacje w sprawie umieszczenie tablicy informacyjnej na 

budynku byłego liceum medycznego informującej o tym, że w minionych latach była tam taka 

szkoła i wykształciła określoną ilość pielęgniarek. Zaznaczył, że w czasach pandemii COVID, 

kiedy pielęgniarki poświęcają dla nas dużo zdrowia i serca, taki gest im się należy i nie jest to 

wielki koszt.   

 

W następnej kolejności radny zgłosił interpelacje w sprawie wyznaczenia pasa ruchu dla rowerów 

i pieszych na drodze będącej częścią tamy na Jeziorze Nyskim od strony Skorochowa  

i ul. Saperskiej – od strony sygnalizacji świetlnej do szczytu tamy. Zdaniem radnego wskazane 

byłoby też wybudowanie około 80 metrów chodnika od sygnalizacji świetlnej do istniejącego 

chodnika. W ocenie radnego obecna organizacja ruchu nie uwzględnia, że od strony ulicy 

Saperskiej można podjeżdżać pod górę – na tamę rowerem, lub odwrotnie zjeżdżać z tamy w dół do 

ulicy Saperskiej. Przewidziano tylko ruch samochodów na tym odcinku.  

Niebezpieczeństwo pojawia się w momencie, gdy po zmianie świateł na zielone pojazdy 

samochodowe ruszają pod górę (z reguły zdąża przejechać 3-4 pojazdy). Rowerzysta porusza się 

dużo wolniej i w efekcie w połowie drogi pod górę spotyka pojazdy jadące z przeciwka. Kierowcy 

tych pojazdów nie spodziewają się utrudnień i często ścinają zakręt który się tam, znajduje,  

co może doprowadzić do kolizji. Ta sama sytuacja dotyczy ruchu pieszych na tym odcinku. 

Wyznaczenie pasa ruchu o szerokości podobnej jak na szczycie tamy na pewno wpłynie na poprawę 

bezpieczeństwa, a nie niesie za sobą wysokich kosztów wykonania. 

 

Kolejna interpelacja zgłoszona przez radnego dotyczyła Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych  

„Rolnika”. Radny zwrócił uwagę, że na terenie szkoły są budynki gospodarcze, które są 

współdzielone z Parafią Matki Boskiej Bolesnej w Nysie. Część tych budynków grozi zawaleniem. 

Są to budynki zabytkowe. W związku z czym trzeba ponieść bardzo duże nakłady finansowe na ich 

zabezpieczenie czy wyremontowanie. Niestety szkoły na to nie stać, a stanowią one 

niebezpieczeństwo dla pracowników i uczniów. Wobec czego wnioskuje żeby rozważyć przejęcie 

zarządu nad tą częścią przez kogoś innego niż szkoła. 

W dalszej części wystąpienia radny zwrócił uwagę, że na terenie szkoły istnieją tereny zielone, 

które zostały założone za czasów poprzedniego Zarządu. Miały one stanowić tereny miododajne.  

Niestety nie ma już szkoły, która realizowałaby praktyki przy tego typu terenach, a jednocześnie 

brak jest odpowiednich pracowników. Takich terenów na terenie „Rolnika” jest kilka hektarów. 

Dodał, że kiedyś był etat ogrodnika, ale w ramach oszczędności został zlikwidowany.  

Starosta swego czasu rozważał, aby wystąpić do CAZ by się tym zajęli, ale sprawa ta stanęła  

w miejscu. Wobec powyższego dobrze byłoby, aby Zarząd się nad tym problemem pochylił, bo są 

uwagi o to, że w szkole jest brudno, czy zarośnięte, natomiast nie bardzo jest kim to zrobić jak 

należy.  

 

Radny - Jacek Chwalenia zgłosił wniosek o wymianę pieca w Zespole Szkół w Paczkowie. 
Zaznaczył, że  osoby mieszkające w okolicy szkoły, zwracają uwagę, iż jest to jeden  
z największych zanieczyszczających powietrze „kopciuchów”. Przypomniał, że swego czasu 
były prowadzone rozmowy z Burmistrzem Paczkowa – A. Rolką i on był skłonny do tego, zadania 

dołożyć. Dodał także, że w tej chwili z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska wydajemy 

pieniądze na zadania realizowane w obcych jednostkach. Podkreślił, że nie ma nic przeciwko temu, 
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natomiast uważa, że powinniśmy potraktować sprawę wymiany pieca w Zespole Szkół  

w Paczkowie jako dosyć ważną.  

 

Radny - Paweł Szymkowicz stwierdził że chciałby poprzeć interpelację radnego T. Jazienickiego  

w sprawie zmiany zarządu nad budynkami znajdującymi się na terenie „Rolnika” oraz 

zagospodarowania terenów zielonych. Dodał, że sprawa ta była szeroko dyskutowana na ostatnim 

posiedzeniu komisji d. edukacji.  

 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że przysłuchuje się zgłaszanym przez radnych wnioskom i ma 

wrażenie, że jesteśmy na etapie budowania budżetu. Spytał czy Powiat powinien się ograniczać 

jedynie do zarządzania drogami. Zdaniem radnego jest to ważny temat, ale musimy sobie zdawać 

sprawę z tego w jakiej sytuacji jesteśmy. Szkoły stoją, jest potężna wyrwa w oświacie. Musimy 

przemodelować szpitale. Pandemia się nie kończy, a my zgłaszamy ścieżki rowerowe i inne rzeczy. 

Radny zwrócił uwagę, że nie mamy np. systemów, aby produkować energię na własne potrzeby,  

a zastanawiamy się nad umieszczeniem jakiejś tabliczki.   

 

Radny Grzegorz Samborski oznajmił, iż taksówkarze z Nysy, których jest ok. 50 prosili, aby  

w związku planowanym remontem dworca wyznaczyć nowe miejsca postojowe, przy dworcu lub 

przy Dekadzie, gdyż obecnie jest ich za mało.  

 

W następnej kolejności radny oznajmił, że dwa dni temu na ulicy Jagiellońskiej w Nysie, był 

poważny wypadek. W związku z tym, wnioskuje, aby Starostwo wpłynęło na zarządcę drogi, żeby 

w miejscu gdzie doszło do wypadku zamontować światła.  

 

Następnie radny zwracając się do radnego P. Bobaka pełniącego jednocześnie funkcję Sekretarza 

Miasta Nysy, spytał czy jest planowana budowa ścieżki rowerowej na ulicy Powstańców Śląskich  

w kierunku „Redosa”.   

 

Poprosił także aby Zarząd i Starosta zabezpieczyli w budżecie środki, gdyż Starosta obiecał że  

w tym roku rozpocznie się realizacja windy w Muzeum.  

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski przypomniał, że wszystkie interpelacje i zapytania 

powinny być złożone w formie pisemnej.  

 

4. Informacja z działalności Komendy Powiatowej Policji w Nysie za 2020 r. 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach informację z działalności KPP  

w Nysie (załącznik nr 3). 

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodnicząca Komisji Jolanta Barska oznajmiła, że komisja 4 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała informację z działalności Komendy Powiatowej Policji za 2020 rok.  

 

c) dyskusja, 

 

Radny Daniel Palimąka stwierdził na wstępie, że praca wszelkich służb, to temat, który jest mu 

bardzo bliski. Zaznaczył, że wysoko ocenia pracę naszych policjantów. Oznajmił, że z zatroskaniem 

przyjął na komisji informację, że nie ma spójnego programu ze strony samorządu powiatowego, 

który zakładałby wsparcie naszej policji. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji taki program był  
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i sprawdzał się bardzo dobrze. Nie czekano na to, aż pojazdy policji zostaną postawione na kołki,  

a policjanci nie będą mieli na czym pisać, tylko inicjowano pewne działania wspólnie z gminami 

naszego powiatu. Dodał, że z przykrością usłyszał słowa wicekomendanta, który stwierdził, że nie 

śmie prosić pana Starosty o wsparcie, bo wie, że ten ma inne wydatki. Dodał też, że wolałby, 

abyśmy jako powiat kupowali mniej choinek, a więcej urządzeń dla policji czy straży pożarnej. 

Według radnego nie można powiedzieć, że tego wsparcia zupełnie nie ma, ale zrezygnowano ze 

wsparcia systemowego. Przydałoby się więcej środków na służby ponadnormatywne. Komendant 

twierdzi, ze w dobie pandemii nie chce o to prosić samorządów, a tymczasem zdaniem radnego jest 

to powinność samorządu, aby dbać o bezpieczeństwo mieszkańców  

 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego D. Palimąki stwierdził że już 

dawno takich bzdur nie słyszał. Oznajmił, że współpraca z policją jest dobra, o co wystarczy spytać 

komendanta. Jest ona też chwalona przez komendanta wojewódzkiego Zarząd wspólnie ustala 

wszystkie działania. W 2019 roku Komenda Powiatowa Policji w Nysie dzięki wsparciu Powiatu 

otrzymała 6 samochodów osobowych. Zarząd jest po rozmowach z komendantem i na przyszły rok 

zabezpiecza 100 000 zł na potrzeby policji.  

Podsumowując, Starosta zaapelował do radnego D. Palilmąki, aby nie opowiadał publicznie bzdur, 

bo jest to dla niego bolesne. Na zakończenie wypowiedzi podziękował Komendzie Powiatowej 

Policji w Nysie za wspaniałą współpracę i działania na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców powiatu 

nyskiego.  

 

Radny D. Palimąka zabierając głos poprosił Starostę aby zachował odpowiedni poziom dyskusji. 

  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że jego zdaniem każdy może mieć swój własny model 

zarządzania i współpracy i trzeba to uszanować. Przypomniał, że jego współpraca z Policją jako 

Starosty zakończyła się odznaczeniem go przez Ministra medalem za zasługi. Tego tez życzy 

obecnemu Staroście.  

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji z działalności KPP w Nysie za 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Bożena 

Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 

Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 

Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (4) 

Jolanta Barska, Janusz Jaskot, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Woźniak 
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5. Informacja z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nysie  

    za 2020 r. 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach informację z działalności KP PSP 

w Nysie za 2020 r.(załącznik nr 4). 

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodnicząca Komisji Jolanta Barska oznajmiła, że komisja pozytywnie zaopiniowała informację 

z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej za 2020 rok.  

 

c) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji z działalności KP PSP w Nysie za 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Piotr Woźniak 

 

6. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii za 2020 r. 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach informację z działalności PIW   

w Nysie za 2020 r.(załącznik nr 5). 

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodnicząca Komisji Jolanta Barska oznajmiła, że komisja pozytywnie zaopiniowała informację 

z działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Nysie za 2020 rok.  

 



8 

 

 

c) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji z działalności PIW w Nysie za 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Piotr Woźniak 

 

7. Informacja z działalności Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Nysie  

     za 2020 r. 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach informację z działalności PSSE  

w Nysie za 2020 r.(załącznik nr 6). 

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała przedmiotową 

informację.  

 

c) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji z działalności PSSE w Nysie za 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Piotr Woźniak 

 

8. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego za 2020 r. 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach informację z działalności PINB    

w Nysie za 2020 r.(załącznik nr 7). 

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodnicząca Komisji Jolanta Barska oznajmiła, że komisja pozytywnie zaopiniowała informację 

z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Nysie za 2020 rok.  

 

c) dyskusja, 

 

Radny Kazimierz Rozumek spytał, co dalej z obiektem po byłej rzeźni w Nysie, kiedy ten problem 

zostanie rozwiązany.  

 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski odparł, że z tego co mu wiadomo jest nowy właściciel tego 

obiektu i przygotowuje dokumentacje projektową. Chce tam zainwestować bardzo duże pieniądze. 

Obiekt jest pod nadzorem Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków więc opracowanie 

dokumentacji jest złożoną sprawą. Niemniej jednak ma nadzieję, że wkrótce problem rzeźni 

zostanie rozwiązany.   

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia informacji z działalności PINB w Nysie za 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
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Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (3) 

Czesław Biłobran, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 

 

9. Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2020 r. 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach informację dotyczącą oceny 

zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2020 r. (załącznik nr 8). 

 

b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała przedmiotową 

informację.  

 

c) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji dotyczącej oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2020 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Piotr Woźniak 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Matki Bożej Bolesnej w Nysie dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku (załącznik nr 9), 

 

Radny Paweł Szymkowicz zabierając głos oznajmił, że jako wiceprzewodniczący miał ostatnio 

okazje prowadzić posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Promocji. W trakcie tego posiedzenia 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie trzy projekty uchwał dotyczące przyznania dotacji na 

prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytkach.  
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W dalszej kolejności radny oznajmił, że we wtorek zmarł pan Leon Foksiński, prawdopodobnie  

ostatni świadek „marszu śmierci” ze stycznia i lutego 1945 roku.  Zaznaczył, że w tej chwili 

zdecydowana większość mogił ofiar „marszu śmierci” znajduje się na cmentarzach parafialnych. 

Wszystkie te mogiły są zabytkami, gdyż tak prawo stanowi, że grób „oświęcimski” ofiar marszu 

automatycznie staje się zabytkiem i jego renowacja jest obwarowana pewnymi wytycznymi 

konserwatora zabytków. Z tego też powodu rosną koszty zarządców (księży proboszczów),  

do których należą cmentarze, gdzie są te mogiły.  Oznajmił następnie, że niedawno sołtys Starego 

Lasu zwrócił się do niego z tym problemem. Tam na cmentarzu jest pochowanych 67 osób - ofiar 

tego marszu. W związku z tym chciałby zapytać czy przy tworzeniu budżetu na przyszły rok, nie 

moglibyśmy zaplanować środków na odrestaurowanie tych mogił. W niektórych miejscowościach 

są one zaniedbane, są też nieaktualne napisy, niezgodne z obowiązującymi przepisami.  

 

Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że przychyla się do wniosku Pana Pawła Szymkowicz. Poprosił, 

aby przy tworzeniu budżetu na przyszły rok, radny skontaktował się z nim w tej sprawie. 

Stwierdził, że Zarząd zapewne podejmie taką decyzję i ma nadzieję, że Rada nie będzie robić 

żadnych przeszkód. Dodał też, że warto, aby przypomnieć tę historię i zapoznać ludzi, szczególnie 

młodzież, że taki „marsz ofiar” przechodził przez miejscowości naszego powiatu. Zdaniem Starosty 

jest gotowy regulamin i właściciele zabytków w tym przypadku proboszczowie mogą składać 

wnioski. Dodał, że będą z nimi prowadzone rozmowy w tej sprawie. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Matki Bożej Bolesnej w Nysie 

dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 

Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 

Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 

Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (4) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak 

 

 

b) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina Biskupa w Ratnowicach dotacji na 

prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku (załącznik nr 10), 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina Biskupa  

w Ratnowicach dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, Tomasz 

Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 

Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, 

Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 

Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk 

 

c) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii pw. św. Michała Archanioła w Szklarach dotacji na 

prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku (załącznik nr  11), 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii pw. św. Michała Archanioła  

w Szklarach dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, 

Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 

Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk 

 

d) zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 12), 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, 

Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 

Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 

Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 

Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki 
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e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 13), 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Woźniak 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Czesław Biłobran 

 

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 14), 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Woźniak 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Czesław Biłobran, Janusz Jaskot, Anna Ziółkowska-Woźny 

 

11. Wolne wnioski, 

 

Radny Pawłowi Szymkowicz poprosił o wyjaśnienia dotyczące sprawozdania z działalności 

Zarządu w kwestii dotyczącej aneksu do umowy o administrowanie tężni solankowej oraz zakupu 

systemu kontroli dostępu i regulowania płatności na tężni. Stwierdził że koszt zakupu tego systemu, 

tj. 130.000 zł jest bardzo wysoki i chciałby wiedzieć z czego on wynika.  
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W dalszej kolejności radny spytał czy od ostatniej sesji Zarząd podejmował jakieś działania  

w związku z tematem zagrożenia powodziowego na rzece Mora. Zwrócił jednocześnie uwagę, że za 

2 miesiące zacznie się okres kiedy najczęściej występują powodzie (między 24 czerwca a 10 lipca).    

 

Radny Grzegorz Samborski w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek  o rozpoczęcie procedury 

związanej z budową ronda na skrzyżowaniu ulic Otmuchowskiej i Chełmońskiego (przy stacji 

paliw Orlen).  Oznajmił, że mieszkańcy jadący od ulicy Chełmońskiego w godzinach rannych mają 

problem włączyć się do ruchu na drogę wojewódzką.  

 

Wicestarosta - Damian Nowakowski odpowiadając na pytanie radnego Pawła Szymkowicza                      

o system kontroli dostępu na tężnie wyjaśnił, że zaplanowana kwota 130 000 zł jest z pewnym 

naddatkiem, ale jest poprzedzona rozeznaniem cenowym. Kwota wynika z tego, że te urządzenia 

tyle kosztują. Wyjaśnił następnie, że tam będzie kołowrotek, który będzie wpuszczał osoby i drugi 

który będzie wypuszczał. Do tego trzeba jeszcze przygotować stopy fundamentowe żeby 

zamontować te urządzenia zrobić ogrodzenie po bokach i w tym ogrodzeniu jeszcze musi być tak 

zwana bramka bezpieczeństwa, czyli taka bramka z systemem elektronicznym, że gdyby komuś coś 

się stało, trzeba byłoby udzielić pomocy medycznej, wówczas ratownicy podjeżdżają używają 

swoich sygnałów dźwiękowych i ta bramka automatycznie się otwiera. Musi być też licznik ile 

osób przebywa na tej wierzy widokowej, aby turyści, którzy chcą wejść wiedzieli, że ta wieża może 

pomieścić np. 20 osób. Do tego dochodzą jeszcze projekty przyłącza energetyczne. To daje razem 

taka kwotę.    

  

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Programowania – Jerzy Hajduga udzielił odpowiedzi na pytanie 

dotyczące aneksu do umowy o administrowaniu tężni.  

 

Oznajmił, że po wybudowaniu, tężna została przekazana do zasobu powiatu. W następnej 

kolejności na podstawie umowy przekazano ją w użytkowanie Zespołowi Opieki Zdrowotnej  

w Głuchołazach. W trakcie użytkowania wystąpiły różnego rodzaju problemy techniczne, 

wynikające np. z wad wykonawczych. Dokonano kilku przeglądów gwarancyjnych. Ostatni taki 

przegląd odbył się w kwietniu br. Stwierdzone usterki mają być usunięte do 15 maja br. W celu 

uporządkowania kwestii zarządzania obiektem sporządzono aneks do umowy o zarządzanie, aby 

doprecyzować kwestię odpowiedzialności za użytkowanie obiektu w zgodzie z wymogami 

technologicznymi. Pozwoli to na wyeliminowanie sporów kompetencyjnych dotyczących 

administrowania i opieki nad eksploatacją tego obiektu. 

 

Radna Maria Żukowska-Jacykowska odnosząc się do wniosku radnego Grzegorza Samborskiego 

przypomniała, że od początku kadencji w imieniu mieszkańców wnioskuje o budowę ronda  

na skrzyżowaniu ulic Mieczysława I z ulicą Chełmońskiego w Nysie. Z posiadanej przez nią 

wiedzy wynika, że zostały poczynione pewne kroki. Odbyły się rozmowy  

z Marszałkiem Województwa Opolskiego i sprawa tej inwestycji jest na dobrej drodze. Dodała 

również, że liczy na to, że zadanie to znajdzie odzwierciedlenie w budżecie Powiatu na 2022 r.  

 

Radny Piotr Bobak odniósł się do pytania dotyczącego prac związanych z rzeką Mora. Oznajmił,  

że jeśli chodzi o to zadane to jest to proces wielowątkowy. Dzisiaj na sesji Rada Powiatu 

zatwierdziła zmiany w wieloletniej prognozie finansowej, proponując 50 000 zł na opracowanie 

dokumentu planistycznego, który będzie mówił o tym, jak zabezpieczyć przed powodzią tereny 

sąsiadujące z rzeką. Ten proces planistyczny potrwa co najmniej dwa lata albo nawet dłużej. 

Dlatego konieczna była zmiana prognozy finansowej. Po tej sesji będziemy mogli ruszyć  

z wyłonieniem wykonawcy na opracowanie tego dokumentu. 

Ponadto na terenie gminy Nysa trwają prace projektowe dotyczące zabezpieczenia miejscowości 

Morów. Radny oznajmił, że ostatnio uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Wód Polskich, 
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gdzie omawiano rozwiązania techniczne. Zostały one zaakceptowane i do końca maja tego roku 

będzie przedstawiona dokumentacja projektowa.  

Kolejny element związany  z zabezpieczeniem Mory związany jest z tym, że Wody Polskie 

zgłosimy ten problem do krajowych konsultacji społecznych, które  dotyczą aktualizacji planów 

zarządzania ryzykiem powodziowym. Odbędą się one w czerwcu i będzie między innymi 

poruszany temat rzeki Mory.  

Podsumowując stwierdził, że prace trwają, procedura jest dość skomplikowana, ale ma nadzieję,  

że w przyszłym roku będziemy mogli ubiegać się o uzyskanie dofinansowania na działania 

inwestycyjne, które należałoby podjąć na tej rzece.  

 

Radny - Grzegorz Samborski wyraził podziękowania dla radnej Marii Żukowskiej-Jacykowskiej,  

w związku z tym, że wspiera go jeśli chodzi o budowę ronda. Dodał, że jest po rozmowach  

z Marszałkiem - Andrzejem Bułą, który obiecał, że jeżeli Starostwo podejdzie przychylnie do tej 

inwestycji, to jest w stanie dołożyć do niej, łącznie z tym, aby powstała tam ścieżka rowerowa. 

Kończąc wyraził nadzieję w przyszłym budżecie znajda się środki na to zadanie.  

 

Radny - Czesław Biłobran zwracając się do radnego Piotra Bobaka spytał czy dobrze zrozumiał 

jego wypowiedź, że my będziemy realizować zadania na rzece Mora i dostaniemy na ten cel 

dotację. Stwierdził, że te zadania powinny realizować Wody Polskie. My jako samorząd mieliśmy 

się zaangażować w opracowanie koncepcji.  

 

W następnej kolejności radny poprosił, aby podać do wiadomości publicznej, że w związku  

z rozpoczęciem budowy centrum przesiadkowego, dworzec PKS zostanie przeniesiony. Zdaniem 

radnego wcześniejsze poinformowanie mieszańców pozwoli uniknąć sytuacji, że będą oni chodzili  

i szukali dworca.  

 

Radna Maria Żukowska-Jacykowska podziękowała Staroście i Zarządowi, że przychylili się do jej 

wniosków odnośnie budowy ronda na skrzyżowaniu ulicy Mieczysława I z ulicą Chełmońskiego. 

Zaznaczyła, że dla mieszkańców jest to bardzo ważna inwestycja.   

 

Radny Piotr Bobak odnosząc się do słów radnego Biłobrana wyjaśnił, że w swojej wypowiedzi 

zastosował skrót myślowy. Faktycznie miał na myśli to że Wody Polskie na podstawie tego 

dokumentu, który my opracujemy, będą mogły starać się o środki finansowe. 

 

Odnosząc się następnie do inwestycji związanej z budową centrum przesiadkowego oznajmił że 

procedura przetargowa ruszy po długim majowym weekendzie. Sam proces wyboru wykonawcy 

potrwa z półtora miesiąca. Zatem już na początku maja pojawi się informacja, że pracę czy 

przekazanie placu budowy powinno nastąpić w okolicy połowy czerwca, może pod koniec czerwca. 

Zapewnił, że taka informacja trafi do przestrzeni publicznej. 

 

Radny Daniel Palimąka odniósł się do wypowiedzi radnych na temat budowy ronda przy  

ul. Chełmońskiego i Otmuchowskiej. Potwierdził, że jest wola w tej sprawie ze strony Marszałka 

Województwa. Natomiast droga do rozpoczęcia inwestycji jest daleka. Spytał skąd Pani Maria 

Żukowska-Jacykowska czerpie takie precyzyjne informacje, skoro nie wie o nich zarządca drogi 

pan Horaczuk ani osoba odpowiedzialna za drogi w Zarządzie Województwa – czyli Wicemarszałek 

Ogłaza. Radny podkreślił, że jeszcze przed nami sporo wspólnych uzgodnień. Zaznaczył, że mówi  

to z pełną świadomością, bo również ze strony Urzędu Marszałkowskiego w tym uczestniczy.  

 

Radny - Jacek Chwalenia odniósł się do kwestii związanej z rzeką Morą. Zaproponował, aby radni 

przejrzeli sobie na Facebooku profil Sołectwa Morów, na którym mieszkańcy piszą o tych 

bolączkach, które są im dzisiaj najbliższe. Dodał, że prace planistyczne, jak wcześniej  powiedziano 

potrwają rok, a za 3 lata może ruszy jakakolwiek inwestycja. Tymczasem dzisiaj trzeba tam 
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doprowadzić do tego, żeby Wody Polskie uprzątnęły naniesiony w korycie rzeki żwir, który blokuje 

przepływ wody. Tak zrobiono np. w Biskupowie i dzisiaj już widać efekty.  

 

Radny - Paweł Szymkowicz poprosił, aby na sesji w maju lub czerwcu radni mogli dowiedzieć się 

od Wód Polskich lub kogoś ze Starostwa jak wygląda ta sprawa, bo perspektywa, która przedstawił 

radny Jacek Chwalenia nie jest ciekawa.  

  

12. Zamknięcie obrad. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski zamknął 

XXVIII sesję Rady Powiatu w Nysie. 

 
Protokołował 

 

Zenon Wiszniewski 


